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ההצטרפות של החסידות לזרם ה''ממלכתי חרדי''.
דווקא הכרזה זו, שיחקה לידיהם ושירתה את המהלך. 
הסימפוניה עבדה באופן מתואם להפליא. מחד הם האשימו את 
החינוך העצמאי שהם האחראים לשינוי בכך שהם אינם מאפשרים 
להם להיכנס לרשת החינוך שלהם, ומאידך זעקו ''אנחנו לא 
משנים כלום'', כאשר הציבור משפשף עיניים ושואל: אם אכן הכל 
כמקדם, אזי מה להם להתנצל ולהאשים את חבריהם שאינם 

מאפשרים להם להיכנס לחינוך העצמאי, הרי הכל כמקדם?!...
ואמנם הפתרון הנ''ל היה טוב רק כ''עזרה ראשונה'' אך בשטח 
הראיונות שהעיתונות והתקשורת הביאה מהסרסורים הנ''ל גילו 
את האמת לאמיתו ללא כחל ושרק (וכפי שהובאו בגליונות "קול 

החינוך" האחרונים).
בימים אלו, לקראת היציאה למעשה למהלך ההרסני, נשלח 
הסרסור חובש הכיפה הסרוגה ממפלגת עקירת התורה - ''יש 
עתיד'', לבצע מסע הסברה, להפריח "הסברים" ו"תירוצים" על 
המהלך, גם אם הם סותרים זה את זה, ומותירים את הבלתי 

שטחיים בשאלות קשות ונוקבות.
*    *    *

רבים וטובים בכל רובדי היהדות הנאמנה עדיין מקווים 
שהתבונה והאחריות תגבר והמהלך יוקפא ולא ייצא לפועל, קשה 
להם להאמין למראה עיניהם שקהילה חסידית כה מרכזית אכן 
תעניק לשלטון הכפרני בארץ הקודש שלטון על רבבת ילדי 

תשב''ר שעל הבל פיהם הטהור העולם עומד!
יהודים שהכירו או שמעו על בעלזא מימיה הזוהרים, מתקשים 
להבין איך יתכן שדווקא הם יהיו הראשונים לפרוץ גדרות עולם - 
מסורת מדורי דורות של סדרי הלימוד בחיידרים, ואף עושים הכל 
לסחוף עמהם תלמודי תורה נוספים? האמנם אין שום קו אדום 

וחרדה טבעית ממחיקת מסורת הדורות?

חודשים ארוכים של סערת "מתווה בעלזא" מגיעים בימים 
אלו לישורת האחרונה, כלומר לשלב המעשי שיחל עם פתיחת 
שנת הלימודים החדשה, שאז תחל התוכנית להיות מיושמת 

בפועל.
ואם בכך לא די, הרי שמאחורי הקלעים מגיעים ידיעות 
מדאיגות, שלא מדובר ב"בעלזא" בלבד, כי אם תתי''ם נוספים 
אמורים להשתלב בתכנית ההרסנית, ולמעשה מדובר בתוכנית רב 

מערכתית השואפת לסחוף אליה את כלל התתי"ם.
עיתוני חרדי פרסם לאחרונה כדלהלן:

"בשבוע הבא עומד משרד החינוך לפרסם את ה"קול 
קורא" (פרסום רשמי מטעמו) לתוכנית החדשה. נציגי ועד 
החינוך של בעלזא כבר סגרו עם בכירי משרד החינוך על 
ההצטרפות. כשיתפרסם ה"קול קורא" ומוסדות החינוך יגישו 
בקשות להצטרפות, יתברר שבעלזא ממש לא לבד. יחד איתה 

יהיו מוסדות חסידים וכלל חסידים נוספים ויתכן שאף 
שלושה תתי״ם ליטאיים שכבר ישבו השבוע עם בכירי משרד 

החינוך יצטרפו לתוכנית", ע"כ ציטוט.
חודשים ארוכים התמודדו להם אותם גורמים חסידיים עם 
פליטות הפה הבלתי פוסקות של אותם סרסורי משרד החינוך 
(וגם של איש הקשר החסידי בן הקהילה, העובד בשירות הצבא 
להשקיע בחורי ישראל בשאול תחתית הצבאי רח''ל) שבאמירות 
ברורות ביטאו באופן שאינו משתמע לשני פנים מה טומנת 
בחובה התכנית ההרסנית החדשה, מה הם המשמעויות הנוראות 
הכרוכות במתווה זה, וכיצד הינו משרת את השלטון הכפרני 

החותר לשינוי זה.
אנשי החסידות מייצרי המהלך הנוראי הזה שנלחצו מהביקורת 
הציבורית, מצאו פתרון ראשוני לביקורת הציבורית, ועשו שימוש 

לטובתם בהכרזה של הסרסור מ''יש עתיד'' שהצהיר על 

לקראת תחילת שנת הלימודים והפעלת ''מתווה בעלזא'':

מסע הטעייה מכוון ומחושב שמטרתו להצדיק
את הרס דרכי החינוך בתלמודי התורה
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הם תמהים, מהיכן העזות והאומץ להתעלם מהוראותיהם 
ואזהרותיהם של מנהיגיהם הקדושים אבירי הרועים לבית בעלזא 
נבג''מ, שהאירו את שמי היהדות במאתיים השנים האחרונות 
והם המה אשר לחמו את מלחמת הדת בכל הפורצים והמשנים 

למיניהם? 
*    *    *

אז הנה נמצא הנשק האחרון בדמותו של המסית ומדיח 
בכבודו ובעצמו, הסרסור ממפלגת עקירת הדת ''יש עתיד'' עוטה 
על עצמו דמות של ''צדיק'', הטוען ש''כל מעשיו לשם שמים'' 
וכל הסיפור של "מתווה בעלזא" הוא חיובי ו"לא פוגע בקדשי 

ישראל"... (ראה ראיון עמו במסגרת)
אם לא היינו מודעים למהותו של האיש, ניתן היה לחשוב 
שמדבר כאן איזה עסקן אגודאי חם לקדשי ישראל, שהתתי''ם 
בצביונם וקדושתם עומדים בגובה סולם הערכים שלו. אך 
בזמנינו שהכסף והבצע הפך לחזות הכל, לדאבונינו אלו הן אמות 

המידה האנושית, שאנשים חרדים וחסידיים אינם סולדים 
בישיבה בצוותא למו''מ ארוך ומתיש עם צבועים כה גלויים 
שאהבת הדת והיהדות המזוייפת שלהם נוטפים משפתותיהם 
ובקרבם הם חורשי רעת היהדות החרדית והאמונה הטהורה של 

הנוער החרדי.
כיום כבר אין טעם לחפש את האינסטינקט הטבעי שבעבר 
כל יהודי אמיתי היה מתרחק מסרסורים אלו שכל מאוויים הוא 
קירוב הנוער החרדי לעולמם שלהם, לערכי המדינה הכופרת, 
לאנשים שהאתגר המרכזי בחייהם הציבוריים הוא שילוב החרדים 
בחברה הישראלית. לאנשים ששינו את הנוסחה של ''תן לי הנפש 

והרכוש כך לך'', ל''קח את הרכוש, והנפש ממילא תהיה שלי''.
*    *    *

מי שעינים לו בקדקדו, מבין שמדובר במהלך כניעה היסטורי 
ראשון מסוגו, להפוך ח"ו את החיידרים לבתי ספר ממשלתיים 
על כל המשתמע. וכפי שהבהיר אחד ממנהלי התתי"ם הגדולים 

בירושלים, בראיון שמסר לתקשורת (כ״ט בסיון תשפ״ב), 
כדלהלן:

"תלמודי התורה שלנו בדרך כלל לומדים שעה ביום 
לימודי חול. גדולי ישראל זצוק"ל ויבדלו לחיים ארוכים 
עומדים בתוקף על זה שבחיידרים לא מבצעים שום שינוי. 
כמו שהיה בעץ חיים שלפני 50 ו-60 שנה כך יהיה גם 
בחיידרים שלנו. אז למדו שעה לימודי חול והיום שעה ואין 
שום שינוי. אתה חושב שהם לא יתערבו בחינוך? הם אומרים 
מפורש שאותם תלמידים שילמדו ליבה יצטרכו להבחן על זה 

ע"י בוחנים של משרד החינוך. הם יכתיבו את הגודל והקצב.
אם יש קוסם שיכול לסדר מאה אחוז תקצוב בלי תמורה 
- אדרבה. אני אצטרך להיות טיפש בשביל לסרב לדבר כזה. 

שנינו יודעים שמשרד החינוך לא מחלק מתנות חינם".
ביחס למוסדות לימוד שהסכימו לכך, אמר: "או שאותם 
מוסדות שיקבלו הרבה כסף ישקרו ו'יעבדו' על משרד החינוך 

או שבאמת ילמדו את מה שהוא דרוש. מבחינתנו שני 
הדברים האלה הם אסונות".

(הערת המערכת: דברי המנהל כלפי "מתווה בעלזא" הם אכן 
נכוחים, אך אל לו להתכחש שגם בתתי"ם במעמד "מוסדות פטור", 
צבת הפיקוח, החוקים והתקנות החדשות שנחקקו במיוחד עבור 
תלמודי התורה הם בעוכרם, ואף כבר נותנים את אותותם בשטח 
בתהליך זוחל, הגם ש"מתווה בעלזא" הינו תקדימי ביוזמה העצמאית 

המתריסה והמחוצפת להחריב את סדרי הלימוד בתלמודי תורה 
שצביונם קיים ועומד בהקפדה נוראה מדורות עולם).

מראיין: תעשה לי סדר ברשותך, מה 

קרה בהסכם בין משרד החינוך לחסידות 

בעלז?

משה טור פז: נורא פשוט זה לא רק 

חסידות בלז. יש קבוצה של חסידויות 

שבאו אלי, ואחר כך בתיווכי הגיעו למשרד 

החינוך, ואמרו תקשיבו: 'לא הגיוני 

שאנחנו מוכנים להכניס לימודי יסוד 

רחבים הרבה יותר ואנחנו לא מתוקצבים 

על זה', הקשיב משרד החינוך למד יחד עם 

האוצר ובנה מתווה, קוראים לזה בטעות 

מתווה בלז, אבל זה מתווה לימודי יסוד 

בלי פגיעה בקדשי ישראל, זה לא ממלכתי 

חרדי, ממלכתי חרדי זה משהו אחר לגמרי 

המיועד לציבור מודרני. זה דבר שמיועד 

לכל חרדי ש...

מראיין: זה העתק של החינוך העצמאי?

תשובה: זה לא העתק של כלום! אבל 

צריך לומר, העיקרון המנחה של החינוך 

העצמאי של לימודי יסוד ללא פגיעה 

בקדשי ישראל התקיים במתווה הזה.

מראיין: אין שום התערבות מצד 

המדינה בתכנים שיילמדו בתוך המוסדות?

תשובה: הכל פייק של כל מיני קיצוניים 

או כאלו שעיניהם צרה. אני אומר כאן, כל 

חרדי שרוצה לקבל לימודי יסוד ולהיות 

מתוקצב כראוי על בסיס החינוך העצמאי 

בדיוק באותו מודל יקבל את אותו הדבר 

בלי פגיעה בקדשי ישראל. אני גאה בזה 

שהבאתי את הבשורה הזאת לכל חרדי 

שחפץ בכך. ואני רואה את עצמי בשביל כל 

ציבור לא רק עבור הציוני דתי אלא גם 

בשביל הציבור של ''יש עתיד'' וגם של 

הציבור החרדי... לא קיבלנו שום דבר 

בתמורה... לצרכים פוליטיים... עשיתי את 

זה לשם שמים... הם באו אלי לפני שנה 

וחצי ויותר עוד לפני הבחירות הקודמות... 

עשיתי את זה לשם שמים... אני איש 

חינוך איש יש עתיד... ניהלתי גם את 

החינוך של הציבור החרדי בעיריית 

ירושלים... והם באו אלי אנשי בלז 

ואחרים ואמרו בא תעזור לנו לקבל את 

מה שמגיע לנו תמורת מה שאנחנו מוכנים 

לתת... הם מוכנים להקדיש את השעות 

שהם מקדישים ללימודי חול לעשות את 

זה מקצועי וראוי בלי התערבות בקדשי 

ישראל...

אני פעלתי לשם שמים לסייע לאנשים 

חרדים לקבל את התיקצוב שמגיע להם 

ואת הלימודים שמגיע להם... בלי לפגוע 

בשערה אחת מאורח חייהם... 

משה טור פז ממפלגת ''יש עתיד'' בראיון לתקשורת מיום ה' אב תשפ''ב

"אני גאה בזה שהבאתי את הבשורה הזאת לכל חרדי שחפץ בכך. ואני 
רואה את עצמי בשביל כל ציבור לא רק עבור הציוני דתי אלא גם בשביל 

                  הציבור של ''יש עתיד'' וגם של הציבור החרדי''
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הכשרה חינוכית ומקצועית ותעודה מוסמכת, הם תנאים מוקדמים 

נוספים, לאפשרות הפעלת פעוטון.

הפסיכולוגיות והמחנכות של משרד החינוך, שכבר הראו את כוחן זה 

מכבר בהשתלטות והתערבות בגילאי הגן והיסודי, הן אלו שייעצבו 

ויקבעו את צורתם ותבניתם של מחנכי הגיל הרך ושל הפעוטות בשלב 

הקריטי ביותר בחייהם, עוד בטרם כניסתן לגנון ולגן.

כבר שבענו די כאשר הבעלות היתה בידי משרד ממשלתי כמו 

התמ''ת, לא אחת שמענו על התערבות בוטה של המפקחות מה ללמד 

ומה לא, מה מופשט ומה ראוי, המפקחות הטביעו את חותמם האכזרי 

עם הוראות לצמצם מושגי אמונה ויהדות 

(הדברים דווחו בגליונות קול החינוך מס' 89 

עמודים 1-2, מס' 126 עמוד 2, ומס' 142 

עמודים 2-3) וכעת מעמיקים את הכיבוש!

חכמים המה להרע. יודעים הם היטב 

שכאשר מטפלים בגרעין בתחילת הצמיחה, 

אין צורך במאמץ מיוחד, די בטיפול מזערי 

להעמידו בזווית הרצויה להם ולקבל תוצאה 

אחרת הסותרת לדרך ישראל סבא.

המשמעות ברורה, המטפלות המשוועות 

לפרנסה שבחרו להיות האומנות הטובות 

לילדי ישראל להרעיף עליהם טיפול רחימאי 

ומסור לשמירתם ולהשפיע עליהם גירסא 

דינקותא, נאלצות להיכנס תחת משטר 

שיעביר להן "סדרות חינוך" שרירותיים 

שעוצבו על ידי צוותות "המחוז החרדי" (שאת 

מקצועיותן רכשו באוניברסיטאות הכפרניות), 

ובמקביל יעמדו תחת זכוכית מגדלת לוודא 

שהן צייתניות כדבעי לכל הנדרש, ולפעוטות 

הם מביאים ''חינוך חדש''... שהתינוק המתוק 

החייכן יהיה ''ילד של משרד החינוך''... לא של 

הבית שלו, ילד שלא החום הטבעי והאווירה 

הביתית המקורית של בית הוריו ברוח בית 

סבא - אותה חפצים ההורים להמשיך ולשמר 

בבתי המעונות - הוא זה שיעצב את מהותו, 

אלא ההסמכות וההכשרות וההבלים שמחדירים למטפלות, במקביל 

לביקורי המפקחות במקום, והתובנות שהן תחלטנה כיצד, מה ואיך 

להפנים לפעוטים והפעוטות במפגשים אלו, הם אלו שיעצבו את 

המבנה הרוחני והנפשי של התינוקות.

קוראי ''קול החינוך'' נחשפו כבר מספר פעמים לדיווחים אודות 

ה''מעונות'' המיועדים לפי החוק לשמירה על פעוטים בגילאי 3 

חודשים עד 3 שנים. המעונות מופעלים על ידי תאגיד, עמותה, מלכ"ר 

(מוסד ללא כוונת רווח), חברה בע"מ או רשות מקומית, המקבלים 

"סמל מעון" מטעם משרד הכלכלה.

לפני מספר שנים החלה רפורמה בנושא, כאשר דו''ח "ועדת 

טרכטנברג" קבע שעל המדינה לפקח על כל מעונות היום, פרטיים 

וציבוריים, זאת לאחר שגילו שגיל זה איננו רק נועד ל''בייבי סיטר'' 

בתמיכה ממשלתית, אלא יש לתת את הדעת לכך שגיל זה הינו גיל 

מכריע בהתפתחות החינוכית והערכית של 

הילד.

כאשר היוזמה היתה מוכנה והדבר היה בשל 

לצאת לדרך, הוחלט להעביר את הפיקוח על 

המעונות ממשרד הכלכלה לאחריות משרד 

החינוך (למעונות שבהם 7 פעוטות ומעלה) 

ולצורך הרפורמה חוקק חוק הפיקוח 

(התשע"ט-2018), כפי שמצויין בפרסומי 

משרד החינוך, המטרה היא ליצור רצף לימודי 

החל מגיל הינקות ועד גיל 18.

לאחרונה פורסם 'מיזכר' של תקנות על 

החוק בהם נאמר ששטחי הפעולה של אגף 

מעונות היום לפעוטות, לרבות האחריות 

המקצועית והפדגוגית, יועברו ממשרד 

הכלכלה והתעשייה למשרד החינוך, וכדלהלן:

"2. עוד נקבע בהחלטת הממשלה 

האמורה כי בהתאם לסמכות הממשלה 

לפי סעיף 31(ד) לחוק יסוד: הממשלה, 

יועברו ביום 9.1.2022 בכפוף לאישור 

הכנסת, ממשרד הכלכלה והתעשייה, 

זרוע עבודה, למשרד החינוך שטחי 

הפעולה של אגף מעונות היום בתחום 

מעונות היום לפעוטות, לרבות האחריות 

המקצועית והפדגוגית, הרישוי לפי חוק 

ומתן סמל לארגונים המפעילים מעונות 

יום לפעוטות וכן למעונות היום לפעוטות, ההסדרה, הבינוי 

והפיקוח והסמכות לקבוע את תכני הכשרת צוותי החינוך והטיפול 

והענקת תעודות בהתאם".

המשמעות היא: אפוטרופסות מלאה על החינוך בגיל זה, כאשר 

המשמעות של העברת המעונות לסמכות משרד החינוך

תן לי הנפש... החל מגיל 0

מודעה זו פורסמה מטעם משרד החינוך, בה הם 
מבשרים על "מהלך היסטורי וחיוני", כי 'מעונות היום' 
לפעוטים עוברים לאחריותם, והם ירחיבו ויעמיקו את 

הפיקוח עליהם. והיתרון? ש"כך נשמור על רצף חינוכי"!

הוי אומר: אם עד היום החל הפיקוח הדורסני מגיל 3 
ומעלה, הרי שמעתה הוא כבר יחל מגיל 0, וכך יקל על 
השלטון להשתלט כליל על החינוך החרדי ("כך נשמור על 

רצף חינוכי")

למרבה הבושה מודעה זו פורסמה
בשבועון החרדי ''קטיפה"



4

יזמי "מתווה בעלזא" זועקים ככרוכיא, כי הגדרת ה"מתווה" 

כ"ממלכתי חרדי" או "ממלכתי חסידי" היא הוצאת שם רע ובשקר 

יסודה. נאלצים אנו להודות, כי אכן הגדרה זו הינה שקרית ואין לה 

כל בסיס, שהרי לא מדובר לא ב"חרדי" ובוודאי לא "חסידי", ומה 

שנותר לצערנו, זה "ממלכתי" בלבד!...

ומאי משמע לא חרדי ולא חסידי, וכי היעלה על הדעת 

שבכוונתינו לפגוע בילדי החמד הטהורים שעל גבם טוו מתווה, 

בודאי שלא לרצונם הטהור?

ודאי שנשמותיהם המזוככות אינם מעוניינות להיהפך לחניכי 

משרד החינוך! ודאי שהם שואפים להיות בניה של תורה ולא 'ילדי 

הייטק', לא בפועל וגם לא בפוטנציה. הילדים לא אמורים להיפגע 

כלל וכלל! כי המאבק הציבורי החרדי המתרחש בחדשים האחרונים, 

הוא דייקא עבורם ולמענם! אך מי שנדרש לתת את הדין, הם רוקחי 

המהלך, מדוע כאשר מייחסים אותם לממלכה הכפרנית הם חשים 

נפגעים? מדוע הם חשים שהקרקע נשמטת תחת רגלם? 

על מה ומי הם מלינים?! הרי זה מה שהם עושים במו ידיהם?! 

הם משחקים לידיה של הממלכה המכריזה בגרון ניחר מעל כל במה: 

אכן כן, לזה חיכינו! לזה ייחלנו! זה בדיוק משרת את מטרותינו ובשל 

כך אין שאלה של תקציבים, כל הון דעלמא שווה לנו כדי 

שה"מתווה" יצליח.

הם לא סותמים את דבריהם, הם לא מסתירים את כוונותיהם 

ההרסניות כלל וכלל, במכתב רשמי (מיום י' באדר ב' תשפ"ב) של 

משרד החינוך לסרסור בן הקהילה י. ר. נאמר במילים ברורות:

"בהתאם למדיניות משרד החינוך המבקש להכין את כלל 

תלמידי מערכת החינוך לחיים מבוססים. מצוידים בידע. 

במיומנויות ובכלים הדרושים להם לחיות כבוגרים עצמאיים 

המחזקים את החוסן הכלכלי של מדינת ישראל. מבקש המשרד 

לאפשר למוסדות חינוך בחברה החרדית. אשר עיקר לימודיהם 

הינם לימודי קודש. לפעול לשם הקניית ידע. מיומנויות וכלים 

לתלמידיהם. למען שילובם בעולם התעסוקה בחייהם הבוגרים"

נוטים קו על ה''איכות''
כמה מתאים למצבינו - בהיותנו תחת שלטון כפרני עריץ השולט 

על ארץ הקודש - דבריו הנחרצים של רבן של ישראל מרן הגאון 

הקדוש רבי ישראל סלנטר זיע''א, שהתבטא בעת שהשלטונות דרשו 

ממנו לנהל את לימודי הקודש ב"סמינר לרבנים" בווילנא, ובפגישתו 

עם הגאון הצדיק רבי יצחק מוואלאזי'ן זיע''א (בן מרן רשכבה''ג רבי 

חיים מוואלוז'ין זיע''א) אמר לו בקול גדול ובתקיפות:

’'עת השמד הוא, ועלינו ליהרג ולא נעבור כקטן כגדול, רעיון 

הממלכה היא לערב דורינו החדש ביניהם'’ (מובא בספר "נצח 

ישראל" - להגה''צ רבי אליהו מאיר פייוולזאהן זצ''ל אב''ד 

קופישאק, ורשא תרע''ד)

גם אז, בעת הפולמוס אודות ביה''ס לרבנים בוילנא, השלטון 

חיבק את החרדים וביקש למנות מורים ברמה כה גבוהה כמו מאור 

הגולה מרן הגרי''ס זיע''א, וגם הם לא חשבו לרגע להתערב בלימודי 

הקודש, בדיוק כפי הנאמר במסמך העכשוי של משרד החינוך סעיף 

4: ''למען הסר ספק, תישמר עצמאותם הפדגוגית של המוסדות בכל 

הנוגע ללימודי הקודש''

אך כפי שכותב הגאון האדיר גאב''ד קופישאק הנ''ל בשעתו על 

הסמינר לרבנים "הלא גם אם היה בית המדרש לרבנים נעשה 

לא "ממלכתי חרדי" ולא "ממלכתי חסידי"

אז מה כן?!

כ''ק האדמו''ר הרה''ק רבי אהרן מבעלזא זיע"א, לאחר שנתן 
את ברכתו להקמת החינוך העצמאי, הוסיף ואמר בזה"ל:

’'איך מיין נישט מיינע יונגע לייט, זיי דארפן אויפשטעלן תלמודי 
תורה על טהרת הקודש, אן שינויים''.

תרגום: "אני לא מתכוון לאברכים שלי, הם צריכים להקים תלמודי 
תורה על טהרת הקודש בלי שינויים".
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בכשרות, אבל ע''פ הנסיון בחו''ל נחזה כי גדולים בתורה אי אפשר 

לצאת מבתים גם כאלה, ואם היו הרבנים במדינותינו פחותים בידיעת 

התורה הלא היתה במאד מאד מתרבתה הבורות - אֵם הריסות התורה'' 

עכ''ל.

*    *    *

אותם מרשיעי ברית - עמם מתרועעים יזמי המתווה החסידיים 

- אינם חותרים במישרין להתנכל ללימודי הקודש בתלמודי התורה 

של הקהילה. כשהם התבשרו על הסכמת הקהילה להכניס ''לימודי 

יסוד רחבים הרבה יותר'' בכפוף למבחני בקרה מדידה והערכה 

ממשלתיים ארציים ובינלאומיים, הדבר היה עבורם מימוש של 

מתכון בטוח לשינוי ערכין בסיסי המאפיין את הצעיר החרדי. שינוי 

חד בהשקפה על חיי התורה והשאיפות הקיימות אצל הצעיר החרדי, 

ומטבע הדברים ההמשך ברור, האיכות יורדת והכמות השטחית 

והרדודה מתגברת, ומשם הדרך למצב בלתי הפיך של שכחת התורה 

הדרך סלולה ומובטחת.

חז''ל הק' קבעו (מגילה ו.) לא נבנתה רומי אלא מחורבנה של 

ירושלים. כאשר מייצרים "מתווה" כה מוצק ומורכב, עם תובנות כה 

ברורות ומוגדרות, יש לזה מחיר ברור ומוכרח שאחד יבוא על חשבון 

השני.

כאשר יזמי המתווה מבני הקהילה החסידית הופיעו בפני 

הסרסור בטענה, ש"לא הגיוני שאנחנו מוכנים להכניס לימודי יסוד 

רחבים הרבה יותר ואנחנו לא מתוקצבים על זה", בכך הם חרצו את 

מעמדם העתידי של חניכי הקהילה, בכך הם הגבילו את איכותם 

הרוחנית והתורנית של חניכי הקהילה.

טענתם "למה נגרע" מחינוך עצמאי?
כידוע בראשית שנותיה של המדינה, כאשר מצב היהדות היה 

בכי רע. זרמי החינוך (הזרם הרביעי ולאחריו הזרם הממלכתי דתי) 

’'נהניתי לקרוא מהחינוך הטהור של אביו ואמו הצדקנית גיטל ע''ה כאשר 

היתה באמנה אצל האבות דור ודור, לפקח על בניהם ולנטוע בהם אהבת התורה 

הקדושה ושקידת לימודה, כי זה תכלית כל האדם, כמצווה עלינו בפרשת קריאת 

שמע שאנו אומרים פעמיים בכל יום: ואהבת את ה''א וגו' ושננתם לבניך וגו' ומי 

שקורא בכוונה פירוש המילות, יראה שזה עיקר האהבה בלב ונפש להשי''ת לגדל 

הבנים לתורה הקדושה, כי הם חיינו ואורך ימינו והוא עיקר הנחת רוח לאבינו 

שבשמים כמאמר הכתוב ''עם זו יצרתי לי, תהילתי יספרו'' (ישעיהו מ''ג כ''א).

מתוך מכתבו לאחד מרבני הונגריה (מובא בספר “תורת חיים” עמ’ שמ)

דברים מלהיבים מאת רבה של ירושלים
מרן הגאון הקדוש רבי יוסף חיים זוננפלד זצוק''ל

"עיקר האהבה בלב ונפש להשי"ת לגדל הבנים לתורה הקדושה"

עמדו לבלוע את כל מוסדות החינוך בכל רחבי הארץ, ובפרט את 

הפליטים אודים מוצלים מאש התופת באירופה, ומאות אלפי ילדי 

המזרח.

גדולי ישראל זצוק"ל, הבינו כי צו השעה להקים את ה'חינוך 

עצמאי' על מנת להציל את רבבות הילדים לפני שיהיה מאוחר.

גם כ''ק האדמו''ר הרה''ק רבי אהרן מבעלזא זיע"א, נתן את 

ברכתו להקמת החינוך העצמאי, בהוסיפו בזה"ל:

''איך מיין נישט מיינע יונגע לייט, זיי דארפן אויפשטעלן תלמודי 

תורה על טהרת הקודש, אן שינויים''. (תרגום: "אני לא מתכוון 

לאברכים שלי, הם צריכים להקים תלמודי תורה על טהרת הקודש 

בלי שינויים").

כך גם מעיד תלמידו של מרן החזון איש זיע”א, הרה"צ רבי 

שלמה כהן זצ"ל, שמרן החזו"א אמר לו, שאין החינוך העצמאי 

מיועד לציבור החרדי בכללותו, וכי על כל קהילה וקהילה עליה 

להחזיק תלמוד תורה בדרך המסורה (מובא בספר "רבותינו" להרה"צ 

רי"א וולף זצ"ל מנהל סמינר בית יעקב בבני ברק).

ועתה ללא שום בושה, וטיפת דרך ארץ בפני מי שהם מתיימרים 

להמשיך בדרכו הסלולה, באים הם בטענה "למה נגרע - למה לנו לא 

מגיע להיות חלק מהחינוך העצמאי". אוי מי יגלה עפר מעיני קדוש 

ה' זיע"א.

הנביא ירמיהו (במגילת איכה) מקונן על חורבנה של ירושלים: 

"עולליה הלכו שבי לפני צר. ויצא מבת ציון כל הדרה", ובמדרש 

(איכה, פרשה א', לג) מובא: "אמר ר' יהודה: בוא וראה כמה חביבים 

תינוקות של בית רבן לפני הקב"ה, גלתה סנהדרין - ולא גלתה שכינה 

עמהם. גלו משמרות כהונה - ולא גלתה שכינה עמהן. וכיוון שגלו 

תינוקות 'עולליה הלכו שבי לפני צר' - מיד 'ויצא מבת ציון כל 

הדרה'. וזה בדיוק מה שמתחולל לנגד עינינו: "עולליה הלכו שבי לפני 

צר"!
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“היו שני עניינים שממש בערו בו - 
׳חינוך ו׳צניעות׳!

בכל השאלות שהיו מגיעים לפתחו 
הוא היה עונה והגמרא פתוחה, כשידו 
בתוכה, אבל כששמע שהשאלה נוגעת 

לעניני ׳חינוך' הוא היה סוגר את 
הגמרא!

אספר מעשה מבהיל שהייתי נוכח 
בו, לפני עשרות שנים, הגיעו אליו 
לבית עשרות מורות ומנהלות של בית 

יעקב, לשאול בענין הכנסת לימודי 
מחשבים. הוא אסר זאת מכל וכל, ניסו 

לומר כך וכך, אבל הוא היה נחרץ 
ופסק: לא!

כשיצאו הוא אמר לי, מה חושבים, 
אני יודע מה שיהיה, בתחילה יכניסו 
מחשבים, אחר כך הבנות ילכו לעבוד 
במשרדים, ואחר כך זה יגיע אלי... [- 

ל׳בית דין...!' רח״ל].
אכן ׳ראה את הנולד' מה הוא היה 
אומר היום... היום, אם הוא היה קם 
הוא היה מיד ׳חוזר לעפרו׳... הוא והרב 
שך, היו ׳חוזרים לעפרם׳...! הכל פרוץ 

היום, מאז שנסתלקו ה׳שומרים׳, 
פתחו את הדלת ל׳משרד החינוך, 

והכל נחרב...
איזה חורבן! בחינוך, בצניעות, 
במקומות העבודה, אין פוצה פה 

ומצפצף!
ברור לי שהוא היה ׳חוזר לעפרו׳... 
הוא לא היה מסוגל לחיות בדור כזה...!

ה׳צניעות׳... הוא והרב וואזנר הרי 
מסרו את עצמם להעמיד את בית דין 

׳משמר התורה׳, להעמיד שתהיה 
צניעות כראוי אצל בנות ישראל, מה 
זה היום ׳משמר התורה׳? זה ׳קלף 

ישן׳... ׳קמיע׳... רחמנא ליצלן.
אינני אומר, וודאי שיש בנות ישראל 
כשרות וצנועות, אבל באופן כללי, מה 
נאמר ומה נדבר... אזלו גברי דמסתפו 

מינייהו!”
ע”כ עדותו.

”אני יודע מה שיהיה, בתחילה יכניסו
מחשבים, אחר כך הבנות ילכו לעבוד
במשרדים, ואחר כך זה יגיע אלי”...

יחסו הנחרץ של רבינו מרן הגרי"ש אלישיב זצוק"ל

אודות הכנסת מחשבים לסמינרים

עדות מאת חתנו הגאון רבי עזריאל אויערבאך שליט"א
שמסר במלאות 10 שנים לפטירתו

בס"ד חשון תש"ע

לכבוד מנהלי הסמינרים בית יעקב הי"ו

כבר קבע מרן בעל החפץ חיים זצ"ל, כי מטרת מוסדות בית יעקב לבנות ישראל, הוא אך ורק לחנך לתורה 

יר"ש ומידות טובות, וכבר הבענו דעתינו בעבר כי הדברים לא השתנו.

וברור הדבר כי אין ללמד בבית יעקב מקצועות אשר לא שיערום אבותינו ואשר עלולים לגרום לתקלות 

חמורות בעתיד ח"ו.

כמו"כ פונים  אנו למנהלי ומחנכות הסמינרים ולהורים ולבעלים, להשגיח לבל תלכנה בנות ישראל לעבוד 

במקום העלול להביא תקלות ח"ו ושאין רוח חכמים נוחה הימנו.

ויהי רצון שתזכו להמשיך לחנך את בנות  ישראל בדרך ישראל בבא.

יוסף שלו' אלישיב
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להכיר ולקבל את כל סוגי האוכלוסיות (הכלת 

האחר) על פי שיטת הגויים והחילונים.

נשגב מבינתי להבין, איך חסידות האמונה 

עלי צניעות וסגירות במידה רבה, מסוגלת 

להסכים עם החדרת חומר כה פסול ומשחית. 

איך יתכן שאלו האמורים להשגיח ולבקר על 

החומר הנכנס לקייטנות, לא פסלו על אתר 

את התמונה ותכניה, ולא השליכוה היישר 

למקומה הטבעי - סל האשפה!

על רשת הגנים של בית יעקב המשתפים 

פעולה עם דרישות משרד החינוך ומנגישים 

לילדים חרדים חומר כה מגועל - אין כל פלא, 

כי עבורם הכסף הוא חזות הכל! אך אנשי 

החסידות הנ"ל מצופה מהם שבשופו"א לא 

יסכימו שבנותיהן תהיינה הקרבנות של 

משרד החינוך הכפרני ורשתות החינוך החרדי 

- ידא אריכתא שלהם.

בכבוד רב

השם והכתובת שמורים במערכת

לשמור על נפש הישיבות
לכבוד מערכת "קול החינוך"

בימים אלו פורסמה מודעה מטעם עירית 

בית שמש, משרד הבריאות, ו'אפשרי בריא', 

שנועדה למנהלי הישיבות, עם הצעה 

להצטרף ל"תוכנית הטבח" (טעים, בריא 

וחסכוני) הכוללת "רכישת מיומנות בישול 

מתקדמות וסדרי עדיפויות בריאים יותר, 

תחרות בין הישיבות, פרסים לזוכים, קבלת 

תעודת השתתפות בתוכנית מטעם אפשרי 

בריא, כשעל החתום "בברכת נפש בריאה בגוף 

בריא" - למי שאינו יודע, סיסמה זו הוטבעה 

ע"י הרה"ר קוק, לעידוד תרבות יון ופיתוח 

הגוף באמצעות משחקי הכדור רגל והספורט 

של הנוער הציוני באותם הימים (שגם נעשה 

תוך כדי חילולי שבת נוראים והכאיבו לחרדי 

ירושלים שיצאו להפגנות סוערת נגדם)

זכורני שבעבר התראתם על כך ש"אגף 

התזונה בשירותי בריאות הציבור של משרד 

הבריאות" מצא תכסיס חדש כיצד לחדור 

לישיבות באמצעות דאגה כביכול לבריאותם 

של הבחורים, והעביר קורס ל-30 שפים בו 

לימדו אותם כיצד לשפר את התפריט המוגש 

בחדר האוכל הישיבתי.

במבט שטחי אין בכך כל רע, במקום להזין 

את הבחורים בארוחות הכוללות תזונה לא 

בריאה, יילמדו את הטבחים להכין אוכל בריא 

יותר, להפחית שתייה מתוקה, שמן, טיגון, 

מוצרים מעובדים, ולהעשיר את התפריט 

בקטניות ובפירות וירקות טריים, אך ברגע 

שזה מגיע מאלו ה"דואגים" לבריאותינו, יש 

להתייחס לכך בהתאם.

גופים שלטוניים אלו ואחרים, שעושים 

הכל בכדי להשתלט על החינוך החרדי, כאשר 

הם מגיעים עם מיזם להיטיב כביכול עם 

בחורי הישיבות, הרי שאין זו המטרה, כי אם 

האמצעי להיות גורם משפיע גם בישיבות.

העתקתם בזמנו את מכתבו התקיף של מרן 

החפץ חיים זצוק"ל (מופיע בספר חפץ חיים 

על התורה), כאשר נערכה אסיפה של רופאים 

בפולין לדון על הצעות שונות ''להטבת מצב 

בריאותם של תלמידי הישיבות'', בו הוא 

מבהיר להם ש"הישיבות עומדות על בסיס 

נכון וקיים התלמידים מקבלים כל צרכיהם 

ומספיקים להם ארוחתם ג' פעמים ביום''. 

ובשולי המכתב הוסיף באזהרה: "רציתי 

להזכיר לכבודו. כתוב בתורה 'כל הנוגע בהר 

מות יומת' אם הנגיעה בהר במיתה, הנוגע 

בתורה עצמה לא כל שכן".

אין ספק שגם באותם הימים, היה בהחלט 

מה לשפר בתזונה ובבריאות של בחורי 

הישיבות, אך מרן החפץ חיים קבע 

שהתערבות גורמים חיצונים בנעשה בתוככי 

הישיבות הוא ''נגיעה בתורה עצמה''.

אם אכן יש ברצונם של ישיבות מסויימות 

לשפר את תזונת הבחורים, אין להם צורך 

לשתף פעולה עם אויבי הישיבות, ישנם די 

והותר מומחים שידריכו אותם כיצד לעשות 

זאת, בלי להכנס למלכודת שסופה מי 

ישורנה!

י.ד. בית שמש

הסכמה למהלך משחית
לכבוד מערכת קול החינוך שלו’ וברכה.

אני שולח בזה צילום מ'מזכרת' שחולקה 

לילדות (בגיל 6) בקייטנה מטעם רשת הגנים 

בית יעקב של גן חסידות סקווער בשכונת 

מקור ברוך בירושלים, שבראשה כתוב "נעים 

להכיר!" ומתחת מתנוסס ציור חד וברור של 

ילד (עם פיאות מסולסלות) וילדה חרדיים, 

הפונים האחד לשני, ושניהם באותן תנועות 

ידים (בצורה לא עדינה). כשעל המזכרת 

מתנוססים סמלי רשת הגנים.

כמו"כ שמעתי שהתכנית המרכזית 

בקייטנה היתה סביב "קובי וטובי" (המופיעים 

בתמונה), עם שיר מיוחד ששרו על השניים...

אין ספק שמדובר במגמה מכוונת לחנך 

כבר מגיל קטנטן את הילדות החרדיות 

לאווירה של סלחנות לתערובת על כל 

המשתמע, לעקור את ההרחקה הטבעית, 

התום והזוך הטבוע עמוק בכל ילד וילדה 

מבית חרדי.

מענין לענין באותו ענין, שמעתי 

שב'מעונות' ישנה הוראה ממפקחות משרד 

החינוך, לאבזר את הגן עם בובות של בנות 

ובנים מכל הצבעים וסוגי התרבויות, במטרה 

לחנך את הילדים כבר מגיל קטן, להכיל, 

מראה הילדה טושטש



8

בגליון חודש סיון האחרון (155) דווח בגליוננו 

על ידיעה מרעישה ומחרידה ש-7 עיריות 

חרדיות חתמו על הסכם עם הקק"ל (קרן קיימת 

לישראל) - הגוף הכפרני בהסתדרות הציונית 

העולמית, לפיו העיריות יתוקצבו ע"י קק"ל 

"לתוכניות חינוכיות ואירועים מיוחדים". 

ככלל, התופעה מוכרת. העיריות מקיימות 

פעילויות וגופים חיצוניים ממשלתיים ופרטיים 

שיש להם ענין בפעילות הספציפית משתתפים 

בתקצוב הפעילות, כאשר הארגון התומך מעטר 

את הפרסום. כך זה בנושא "זה''ב" (זהירות 

בדרכים) וכך ב"בריאות" ועוד.

לאחרונה היוזמה יצאה לדרך, בפרסומי 

העיריות על אירועים ופעילויות המופיעים עם 

סמלים שונים, החלו לצוץ ביניהם גם הסמל 

הציוני הכפרני הוותיק: קק''ל - קרן קיימת 

לישראל - 120 שנה של חזון ועשייה''.

התפתחות זו מתרחשת לאחרונה כאשר לגוף 

זה של הקק''ל על מאות מליוני הדולרים 

שקיימים בקופתו, התמנו אנשי מפתח 

פוליטיקאים חרדים, כתמונה להתחברותם 

כסיעה בשם ''ארץ הקודש'' בין שאר המפלגות 

ב''הסתדרות הציונית'' 

הקק''ל שיש לו אג'נדה חברתית ופעילות 

רחבה בהרבה מישורים מאז, החל לפעול גם 

ברחוב החרדי. הם מעשירים את קופת העיריות 

כאשר הם נותנים חסות ל''תרבות חרדית 

לנוער'', לא רק במה שנוגע לנושא הקרוב להם 

כמו ''טיולים בטבע'', קרקע, צמחיה, עצים 

וגידולים (זה הרי העסק שלהם, רכישת קרקעות, הם 

מטמאים את ארץ הקודש כבר 120 שנה בהקמת קיבוצים, 

זורעים ועובדים בשמיטה, ולאחרונה, לכבוד הציבור 

החרדי החלו ''לשמור'' שמיטה בפיסת קרקע מסויימת... - 

''כי לי הארץ'' ע''פ שיטת הקק''ל...) אלא לכל סוגי 

הפעילויות של העיריות עם התרבות הזרה שהם 

מחדירים לנוער החרדי.

את ההתערבות הנפשעת בהשקפה החרדית 

הם מבצעים בשלבים ובאופן פסיכולוגי מחושב, 

ראשית כל, הם מרגילים את הנוער החרדי 

לשותפות הזו של הקק''ל בפעילויות החווייתיות 

שהם נהנים מהם, הנוער החרדי המחונך על ברכי 

השקפות מוצקות אנטי ציוניות וכפרניות, נחשף 

לפתע שמי שדואג לו זה גוף ציוני וותיק בן "120 

שנה של חזון ועשייה'' ולאחר שהם יעכלו את 

האפוטרופסות הידידותית הזו, מטבע הדברים 

כל שאר ההשקפות הכפרניות שהקק''ל יחדיר 

לחברה החרדית לא יהווה בעייה לצעיר החרדי 

שמתאקלם עם ההוויי החדש, עם העובדה שיש 

לו מגע עם גוף ציוני כפרני.

האסון ההשקפתי הוא נוראי ועמוק, גוף זה 

שמאז הקמתו מוקצה מחמת מיאוס בכל שדרות 

היהדות החרדית, הרי שמעתה יהיה חלק מהנוף 

הציבורי החרדי, חלק מהוויי חייהם של מאות איכה נעשתה התועבה הזאת בישראל?

אלפי בני הנוער החרדי, לא יארכו הימים ולא 

ישאר זיק של השקפה חרדית תורתית נגד 

הציונות והלאומיות - נחלת היהדות הנאמנה מאז 

עד היום.

*    *    * 

הגדיל לעשות ארגון מסויים שכדי לסבסד 

אירוע של "גמר החידון והכתרת חתן ההלכה 

למעשה", קיבל חסות על האירוע מהקק''ל, אך 

בפרסום הלוגו על המודעה המהודרת לקראת 

האירוע המתקיים עם "מופע מוזיקלי ענק עם 

גדולי הזמר החסידי", מופיע הסמל המחריד 

דלהלן:

 

פרסום מחוצף ומתריס זה של סמלי הקק''ל 

וההסתדרות הציונית העולמית עם הכיתוב 

"הזרם החרדי", נותן מקום לחשוד שהמזימות 

של אותם ברנשים שפלים להטמיע את ההרס 

האפיקורסי הציוני יש לו עומק לפנים מעומק.

הזעקה חייבת להישמע בכל שדרות היהדות 

החרדית: בנינו ובנותינו מובלים היישר לזרועות 

השקפת המזרחי והכחדת האמונה הטהורה. 

ואנא אנו באים?!
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